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PROTOKÓŁ Nr XXXVI/2023 

SESJI  RADY GMINY  BOĆKI 

z dnia 25 maja 2023 roku 

 

odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach przy ul. Dubieńskiej 11, pod 

przewodnictwem Pani Małgorzaty Jóźwiak Przewodniczącego Rady Gminy. 

Obrady rozpoczęto o godz. 959, a zakończono o godz. 1234. 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    - 14 

Radni obecni na Sesji:          

1. Jakimiuk Anatol   8.  Małgorzata Jóźwiak 

2. Zambrowski Paweł                            9. Piotrowska Krystyna 

3 Koptewicz Walentyna                        10. Wierciński Wojciech 

4 Król Adam    11. Zalewska Katarzyna 

5. Lipiński Zbigniew                        12. Skomorowski Marek 

6. Jurkowicz Marta,                         13. Wiercińska Iwona 

7. Matwiejuk Jarosław                            14. Zawadzki Piotr 

 

Nieobecni: Chmur Eugeniusz 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Dorota Kędra Ptaszyńska Wójt Gminy 

2. Korycki Walenty, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy  

4. Barbara Tołoczko, Kierownik GOPS w Boćkach, 

5. Mateusz Sacharzewski, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Boćkach 

6. Milena Pryzowicz, pracownik UG 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Boćki Pani Małgorzata Jóźwiak przystąpiła do otwarcia 

obrad Sesji. Powiedziała, że na stan radnych 15, w obradach uczestniczy 11 radnych, obrady są 

prawomocne. Poinformowała, że obrady są nagrywane i odczytała informację następującej 

treści: „Uprzejmie informuję, że obrady Rady Gminy Boćki są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Uczestnicząc w Sesji Rady Gminy wyrażacie Państwo 

zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 lit. A 

oraz art. 9 ust. 2 lit. E rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w 

sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 

rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 2016 roku – tzw. RODO.” 

 

Link do Transmisji obrad Sesji Rady Gminy Boćki na stronie internetowej 

https://www.youtube.com/watch?v=W4nTNiqIXjU 

Następnie Przewodnicząca powitała radnych, sołtysów, mieszkańców, pracowników gminy i 

inne osoby biorące udział w Sesji. Poinformowała, że radni chcąc zabrać głos muszą podejść 
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do mównicy, do mikrofonu. Przekazała również, iż podczas dzisiejszej sesji radni będą 

głosować ręcznie, czyli każdorazowo zostanie odczytane imię i nazwisko radnego, który będzie 

musiał powiedzieć jak głosuje. Nadmieniła również, że porządek obrad radni otrzymali. 

Poinformowała, że z porządku obrad znosi0 dwa projekty uchwał – WPF i zmiany do 

Regulaminu wynagradzania nauczycieli, które będą procedowane w terminie późniejszym. 

Następnie odczytała proponowany po zmianach porządek obrad i przeprowadziła głosowanie. 

1. Otwarcie XXXVI Sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad, 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad, 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy, 

4. Przedstawienie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej za 2022 rok, 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na 

wykonanie przebudowy drogi powiatowej Nr 1691B na odcinku Truski – Olszewo, 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na 

wykonanie przebudowy i rozbudowy drogi powiatowej Nr 1741B od skrzyżowania z drogą 

powiatową 1740B do skrzyżowania z drogą gminną do miejscowości Bystre łącznie z 

przebudową mostu, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Boćki na rok 2023, 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

opracowania i wdrożenia strategii IIT Partnerstwo Południowo-Wschodniego Podlasia, 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy, 

11. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał i działalności w okresie międzysesyjnym, 

12. Interpelacje i zapytania radnych, 

13. Sprawy różne, wolne wnioski, 

14. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem porządku obrad oddano 13 głosów, 

przeciw 0 głosów, wstrzymało się 1 głos.  

Imienne głosowanie radnych za przyjęciem zmienionego porządku obrad, stanowi 

załącznik 1 do protokołu. 

Głos zabrała Pani Wójt mówiąc, że nastąpiły zmiany w porządku obrad dzisiejszej sesji 

ponieważ nie było potrzeby wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz w 

ramach uzgodnień ze związkiem zawodowym Solidarność odnośnie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli doszły dodatkowe zmiany, które będą jeszcze dyskutowane i 

wówczas będzie nowy projekt uchwały.  

Ad pkt. 3 Przewodnicząca nadmieniła, że protokół z XXXV sesji był wyłożony na 7 dni przed 

sesją, do dnia dzisiejszego uwag nikt nie zgłosił. Przewodnicząca poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu obrad z XXXV Sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem protokołu obrad oddano 14 głosów 

przeciw 0 głosów, wstrzymało się 0 głosów. 
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Imienne głosowanie radnych za przyjęciem protokołu obrad XXXV sesji, stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 Głos zabrała Pani Barbara Tołoczko Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury w 

Boćkach. Przedstawiła Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej za 2022 rok.  

Pani Krystyna Piotrowska zapytała jaki jest koszt za pensjonariusza w domu pomocy 

społecznej. Kierownik odpowiedziała, że ośrodek dopłaca około 4000 zł. Dodała, że osoby są 

kierowane do domu opieki w zależności od schorzenia i położenia placówki opiekuńczej od 

miejsca zamieszkania. Więcej pytań radni nie zgłosili. 

 

Ad pkt. 5 Głos zabrała Wójt Gminy mówiąc, że Rada Gminy w lutym bieżącego roku podjęła 

stosowną uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na tego typu prace. Dodała, że 

w marcu wpłynął wniosek Proboszcza Parafii Prawosławnej w Boćkach o udzielenie dotacji na 

prace wykonane przy i w środku świątyni na kwotę 81 535 zł. Przewodnicząca przeprowadziła 

głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 14 głosów przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków - 

podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 6 Pani Małgorzata Jóźwiak powiedziała, że droga jest w trakcie realizacji i 

przeprowadziła głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 14 głosów przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bielskiemu na wykonanie przebudowy drogi powiatowej Nr 1691B 

na odcinku Truski – Olszewo, stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu na wykonanie przebudowy drogi powiatowej Nr 1691B na odcinku Truski – 

Olszewo - podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 7 Pani Wójt wyjaśniła, że partycypujemy w kosztach budowy drogi powiatowej relacji 

Nurzec – Bystre po 50 % gmina i powiat. Podjęcie tej uchwały pozwoli powiatowi wykupić 

część gruntów od właścicieli w celu budowy drogi, jest to tzw. ZRID. My jako gmina musimy 

przekazać środki na wykup części działek. Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 14 głosów przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 0 głosów. 
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Imienne głosowanie radnych za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bielskiemu na wykonanie przebudowy i rozbudowy drogi 

powiatowej Nr 1741B od skrzyżowania z drogą powiatową 1740B do skrzyżowania z 

drogą gminną do miejscowości Bystre łącznie z przebudową mostu, stanowi załącznik nr 

1 do protokołu. 

 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu na wykonanie przebudowy i rozbudowy drogi powiatowej Nr 1741B od 

skrzyżowania z drogą powiatową 1740B do skrzyżowania z drogą gminną do miejscowości 

Bystre łącznie z przebudową mostu- podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 8 Głos zabrała Skarbnik Gminy mówiąc o zmianach do budżetu. Radni pytań nie 

zgłosili, więc Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 14 głosów przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

Boćki na rok 2023, stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie zmian w budżecie gminy Boćki na rok 2023- 

podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 9 Głos zabrała Pani Wójt mówiąc, że chcąc pozyskiwać środki finansowe w nowej 

perspektywie finansowej musimy przystąpić do opracowania strategii rozwoju na kolejne lata. 

Mówiła również jakie gminy, miasta i powiaty są partnerami oraz że w pierwszej kolejności 

będą pozyskiwane środki na tworzenie PSZOK.    

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 13 głosów przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 1 głos. 

 

Imienne głosowanie radnych za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia dotyczącego opracowania i wdrożenia strategii IIT Partnerstwo 

Południowo-Wschodniego Podlasia, stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

dotyczącego opracowania i wdrożenia strategii IIT Partnerstwo Południowo-

Wschodniego Podlasia - podjęta większością głosów. 

Ad pkt. 10 Głos zabrała Pani Milena Pryzowicz pracownik gminy. Obszernie wyjaśniła 

dlaczego ponownie wprowadza się zmiany do Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy. Wyjaśniła, iż po uwagach z wydziału nadzoru i kontroli Wojewody Podlaskiego 

zostają wprowadzone zmiany, które odczytała wszystkim zebranym. Radny Adam Król zapytał 

czy po podjęciu tego regulaminu, w którym jest zapis, że każdy ma obowiązek selektywnego 

zbierania odpadów, niektórzy mieszkańcy nie będą mogli zbierać odpadów w sposób 

nieselektywny. Pani Milena Pryzowicz odpowiedziała, że będzie to tak jak jest dotychczas. 

Więcej pytań nie zgłoszono.  
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za przyjęciem uchwały oddano 14 głosów przeciw 0 

głosów, wstrzymało się 0 głosów. 

 

Imienne głosowanie radnych za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy, stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Uchwała Rady Gminy Boćki w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie gminy - podjęta jednogłośnie. 

Ad pkt. 11 Wójt Gminy odczytała harmonogram realizacji uchwał podjętych na XXXV sesji 

Rady Gminy Boćki. Następnie mówiła o działalności w okresie międzysesyjnym. Mówiła, że 

przetarg na ul. Lipową i Kwores wygrała firma Inżynieria Lądowa Bracia Jurczuk. Radna 

Krystyna Piotrowska zapytała jaka będzie nawierzchnia na Kworesie. Pani Wójt 

odpowiedziała, że albo kostka brukowa albo nawierzchnia bitumiczna. Mówiła również o 

przetargu na drogę z Wiercienia do drogi Boćki Starowieś, ul. Grunwaldzką i ul. Polną. 

Poinformowała, również że gmina otrzymała dotację na otwarcie żłobka na 10 miejsc i na jego 

funkcjonowanie przez minimum 36 miesięcy. Mówiła, że w ramach programu Kreatywna Wieś 

pozyskano środki na remont świetlicy wiejskiej we wsi Mołoczki – nowa elewacja. Wpłynął 

wniosek od firmy RES Energy Group, która prosi o sporządzenie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na potrzeby budowy ferm wiatrowych. Prowadzi już 

rozmowy z mieszkańcami gminy. Wstępnie chcę postawić na terenie gminy Boćki 42 turbiny 

wiatrowe. Powiedziała, że koszt przygotowania takiego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego szacuje się w granicach 120-150 tys. zł brutto. Następnie mówiła o 

finansowaniu remontu drogi powiatowej relacji Nurzec – Bystre, że powiat wystosował pismo 

do Nadleśnictwa Nurzec o dofinansowanie remontu tej drogi w wysokości 50 % inwestycji. 

Czekamy na decyzję. Dodała, że wniosek został złożony na drogę bez mostu, ponieważ 

aktualnie nie ma środków finansowych na remonty mostów, jest to inne źródło finansowania. 

Pani Wójt mówiła również o postępie prac termomodernizacji szkoły w Boćkach oraz 

poinformowała o zakończeniu remontu dwóch odcinków dróg Nurzec – Krasna Wieś oraz Sielc 

– Holonki, protokoły odbioru na koniec maja bieżącego roku. 

Ad pkt. 12 Głos zabrał Pan Adam Król prosząc żeby na kolejnych sesjach były dostępne 

mikrofony dla radnych i gości tak aby mieszkańcy mogli usłyszeć pytania i udzielane 

odpowiedzi. Następnie prosił Wójt gminy aby wystosować pismo do PGE o wymianę 

transformatorów na takie które będą regulowały napięcie. Swoją prośbę uzasadnił tym, iż w 

rejonie Boćki III jest dużo instalacji fotowoltaicznych i w ciągu dnia gdy jest duże 

nasłonecznienie a napięcie wzrasta powyżej 253 Volt wówczas instalacja się wyłącza i nie 

pracuje na siebie, a ludzie ponieśli ogromne środki finansowe i chcieliby aby montaż instalacji 

obniżył im koszty za zużycie energii.  

Głos zabrała Pani Krystyna Piotrowska pytając czy autokar gminny jest zezłomowany? Wójt 

odpowiedziała, że nie jest. Następnie pytała kiedy będzie otwarcie GOK i dlaczego chodniki są 

koszone kosiarką? 

Ad pkt. 13 Głos zabrał Sołtys wsi Piotrowo-Krzywokoły mówiąc o tym, że większość zasiłków, 

która jest wypłacana przez GOPS finansuje w pełni rząd. Następnie pytał kierownika GOPS 

czy osoby za których utrzymanie w domach pomocy społecznej płaci gmina, nie mają majątków 
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i rodzin? Kierownik GOPS odpowiedziała, że wszystko jest sprawdzane i są takie osoby, które 

nie mają nikogo. Następnie mówił o rębaku, pytał kiedy będzie można ruszać z wycinką bo 

rowy zarastają. Nawiązał również do regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie. 

Prosił o postawienie publicznych koszy na śmieci np. przy Pomniku do Wygonowa oraz przy 

parkingu. Mówił tez o śmieciach z cmentarzy. Poinformował, że 13 marca zawiązało się 

gminne koło PiS, zaprosił do członkostwa osoby chętne. Następnie mówił, że zbierane sa 

podpisy pod projektem ustawy aby do szkół nie mogły wchodzić niepowołane osoby i mieć 

wpływ na kształcenie i wychowanie naszych dzieci.  

Głos zabrał Pan Piotr Zawadzki mówiąc o wilkach, które coraz częściej podchodzą do 

zabudowań. Zdarzają się zagryzienia. Apelował do mieszkańców żeby wszystkie tego typu 

sytuacje zgłaszać do gminy, wówczas będzie mogła ona wystąpić do WIOŚ, że stanowią 

zagrożenie. Jedno pismo już otrzymaliśmy, w którym napisano, że do 2024 roku możemy 

odstraszać 10 sztuk wilków. Dodał, że wielokrotne pisma pomogły w sprawie bobrów, 

ponieważ spółka wodna otrzymała zgodę na odstrzał 10 sztuk bobrów. Mówił również, że w 

tym roku odbędą się wybory do Izb Rolniczych – chętnych zaprasza.  

Pani Barbara Tołoczko wyjaśniła, że zawsze zanim wydana jest decyzja o pokrywaniu przez 

gminę kosztów utrzymania osoby w domu opieki, wszystko jest dokładnie sprawdzane. 

Doszukujemy się odpłatności u dzieci i wnuków zaś u rodzeństwa nie. 

Pan Piotr Zawadzki mówił, że do końca czerwca mieszkańcy mogą składać wnioski o tańszy 

prąd do PGE. 

Głos zabrała Pani Milena Pryzowicz mówiąc, że słyszy od mieszkańców, że gmina robi 

problemy dla przedsiębiorców odbierających ścieki. Wyjaśniła, że nie ma mowy o problemach. 

Przedsiębiorca powinien przyjść do gminy z dokumentami i wówczas gmina w ciągu miesiąca 

wydaje pozwolenie do odbioru ścieków przez tego przedsiębiorcę na terenie gminy. 

Przypominała, że do końca października należy złożyć oświadczenie o posiadanej 

oczyszczalni, szambie bądź podłączeniu do kanalizacji. Pytano co się stanie jeżeli ktoś nie złoży 

oświadczenia. Pani Milena Pryzowicz wyjaśniła, że będzie musiała wejść a posesję i sprawdzić 

posiadanie szamba. Jeżeli nie zostanie wpuszczona ma prawo przyjechać z policją w godzinach 

od 6 do 22 i wówczas grozi mandat dla właściciela posesji. Mówiła, że będzie działał PSZOK 

i mieszkańcy będą mogli przywieźć do 100 kg rocznie odpadów do PSZOK-u. będzie można 

przywieźć odpady sąsiada ale ten sąsiad również musi przyjechać ponieważ dla każdego będzie 

wystawiany protokół odbioru ilości odpadu.  

Głos zabrał radny Adam Król mówiąc, że skoro na terenie gminy planuje się lokalizację 42 

turbin wiatrowych to gmina powinna udostępnić dla właścicieli działek, na których będą stały 

wiatraki, radcę prawnego żeby zadbał o interes rolników. Następnie pytał na jakiej podstawie 

ustalono w gminie stawkę za wodę skoro nie było przedstawione jak kształtowało się zużycie 

wody i koszty z tym związane. Dodał, że od jednego z mieszkańców słyszał, że Wodociągi 

Podlaskie za przyłączenie domu do sieci wodociągowej powiedziały kwotę 80 tys. zł. 

Zauważył, że to gmina powinna uzbroić teren żeby mieszkańcy nie musieli ponosić takich 

ogromnych kosztów przyłącza. Mówił także o fotowoltaice, która została zamontowana na 

ujęciu wody, czy działa i czy dzięki jej instalacji spadło zużycie energii elektrycznej. 

Wspomniał także o wymianie oświetlenia ulicznego na LED, co również dałoby oszczędność 
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dla gminy. Kolejną sprawą, którą poruszył radny był wywóz ścieków z gospodarstw 

domowych. Mówił, że obecnie dwie firmy mają zezwolenie aby odbierać ścieki od 

mieszkańców naszej gminy. Pani Milena Pryzowicz sprostowała, iż ścieki na terenie gminy 

mogą w tej chwili odbierać już 4 firmy. Radny mówił, że należałoby tak zmodernizować 

oczyszczalnię ścieków w Boćkach żeby mieszkańcy gminy mogli przywozić ścieki do 

oczyszczalni, a tym samym nie musieli płacić firmom zewnętrznym za ich odbiór. Poruszył 

temat ścieków biodegradowalnych. Prosił o wyświetlenie przepisu art. 84 ustawy Prawo 

Wodne, który według radnego pozwala na wylewanie ścieków biodegradowalnych na pola 

rolników. Nie podzielała tego zdania Pani Milena Pryzowicz mówiąc, że należy opierać się też 

na innych przepisach prawa i wytycznych Ministerstwa.  Pan Adam Król pytał kiedy będzie 

zrobiony przepust przy bloku w Andryjankach. Radna Walentyna Koptewicz odpowiedziała, 

że mieszkańcy bloku obiecali, że przepust zrobią sami. Radny pytał czy będzie w Boćkach 

pomnik i fontanna w parku. Zasugerował, że w miejscowości gminnej powinno powstać 

muzeum lub coś podobnego co mogłoby przedstawić historię dla następnych pokoleń. Mówił 

również, że w naszej gminie nie upamiętnia się tak jak należy albo wcale ludzi zasłużonych dla 

naszej ojczyzny. Nie zorganizowano obchodów rocznicy urodzin Jana Pawła II, nie 

upamiętniono żołnierzy wyklętych. Powiedział, że imprezy które się teraz organizuje są krótkie, 

z małą widownią jako przykład podał Dzień Rodziny, który trwał 2 godziny a nie tak jak kiedyś 

cały dzień. Prosił o zadbanie aby organizowane imprezy były robione z większym rozmachem, 

z większą pompą. Radny mówił o tym, że słyszał od przedstawicieli klubu piłkarskiego Bocian, 

że byli u Pani Wójt aby szukać funduszy na poprawę jakości murawy na boisku do rozgrywek 

piłkarskich w Boćkach oraz wybudowanie szatni dla piłkarzy. Zauważył, że środki na ten cel 

można pozyskać z Urzędu Marszałkowskiego, potrzebny jest tylko wkład własny. Zwrócił się 

do Pani Wójt dlaczego nie poinformowała rady, że była taka rozmowa, dlaczego nie poruszono 

tego tematu na komisjach. Zapytał, czy Pani Wójt umówiła już wizytę w kościele katolickim i 

prawosławnym w Boćkach, ponieważ dotacje zostały przekazane a teraz rada chciałaby 

zobaczyć efekty wykonanych prac.  

Głos zabrała Pani Krystyna Piotrowska mówiąc, że odkąd na sesje zapraszani są sołtysi to 

odbywają się one rzadziej co dwa miesiące. Następnie pytała, czy został ogłoszony przetarg na 

sprzedaż przystanku w Boćkach, ponieważ w styczniu wpłynął wniosek o chęć dzierżawy lub 

kupna i do chwili obecnej wnioskodawca nie otrzymał ostatecznej odpowiedzi czy przystanek 

zostanie mu wydzierżawiony bądź sprzedany. Radna wspomniała, że na ostatniej komisji Pani 

Wójt powiedziała, że otrzymała jeszcze dwie oferty ustne na wydzierżawienie przystanku i 

trzeba będzie ogłosić przetarg. Radna stwierdziła, że skoro nie ogłoszono przetargu i nie 

udzielono odpowiedzi na wniosek to jest to ewidentna opieszałość wójta. Zapytała sołtysa wsi 

Sasiny czy w świetlicy wiejskiej został dokończony remont bo chętnie by obejrzała świetlice. 

Sołtys wsi Sasiny zaprosił radnych do świetlicy w Sasinach. Następnie zwróciła się do 

Przewodniczącego Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, że nie organizuje posiedzeń 

swojej komisji tylko wszystko omawiane jest wspólnie, przytakuje dla Pani Wójt. 

Głos zabrał Pan Waldemar Rynans mówiąc, że od kilku lat nic się nie robi tylko modernizuje 

oczyszczalnie ścieków w Boćkach a i tak nie jest ona dostosowana do przyjęcia ścieków od 

mieszkańców gminy. Mówił o Wodociągach Podlaskich. Zauważył, że Wodociągi zwróciły 

nam za wodę w ubiegłym roku około 70 tys. Zł, ale gmina poniosła koszty 100 tys. Zł. Dodał, 
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że za dzierżawę Wodociągi zapłaciły 11 tys. zł a dla porównania firma, która dzierżawi działkę 

na składowisko zwłok zwierzęcych płaci 30 tys. zł rocznie. Pytał po co PSZOK i tylko 100 kg 

gruzu może mieszkaniec zawieść rocznie, skoro pod cmentarz można wywieść każdą ilość. 

Zauważył, że gruz spod cmentarza był mielony niby za darmo a jednak zostało zapłacone ponad 

15 tys. zł. Mówił, że słaba jest jakość nagrania dzisiejszej sesji. Następnie zapytał radnych 

koalicyjnych czy wiedzą, że nad termomodernizacją szkoły jest nadzór inwestorski i ile to 

kosztuje? Dodał, że 65 tys. zł zostaje wyrzucone w błoto. Zapytał  Wójta Gminy czy będzie 

miał możliwość zobaczy dzisiaj całą dokumentację tego nadzoru inwestorskiego. Powiedział 

również, że droga na Kworesie będzie kosztowała pewnie z 500-600 tys. zł a działki sprzedane 

były za niecałe 300 tys. zł, pytał gdzie w tym wszystkim jest logika. 

Głos zabrała Wójt Gminy mówiąc, że na autokar dwa razy ogłaszano przetarg i osoba która 

dała najwyższą cenę ma przyjechać obejrzeć. Dodała, że jest to osoba z Polski. Radna Krystyna 

Piotrowska zapytała czy OC jest opłacane. Sekretarz Gminy odpowiedział, że autokar jest 

wyłączony z użytkowania. Wójt mówiła, że gmina nie ma prawa ingerować w relacje między 

mieszkańcami a firmą chcącą budować wiatraki. Mówiła o przyłączeniu do wodociągu. 

Podkreśliła, że nikt z mieszkańców nie zwracał się do wójta z taką sprawą, nikt nie mówił, że 

taka sytuacja miała miejsce. Mówiła, że na chwilę obecna zakończyliśmy modernizację 

oczyszczalni ścieków w Boćkach i w tym momencie nie ma nowych naborów z Polskiego Ładu 

w tym zakresie. Powiedziała, że żeby przyjąć do oczyszczalni tzw. Ścieki zastane to wiąże się 

z przeprowadzeniem inwestycji rzędu 20-30 mln zł. Mówiła również, że mieszkańcy bloku w 

Andryjankach wiedzą, że jest już pozwolenie na budowę wjazdu do bloku a zostanie to zrobione 

wspólnymi siłami jak tylko mężczyźni tam zamieszkujący będą mieli czas żeby wykonać ten 

wjazd. Dodała, że zostanie również dokończony chodnik przy drodze powiatowej w 

Andryjankach i będzie również wykonany chodnik przy drodze krajowej, gdzie powstanie 

również przejście dla pieszych. Pani Wójt powiedziała, że był ogłaszany przetarg na 

rewitalizację parku i nie zgłosił się żaden wykonawca w tej chwili trwają rozmowy jak zmienić 

zakres prac, ponieważ obszar jest trudny, jest to teren ochrony konserwatorskiej i pozwoleń 

Wód Polskich i być może w tym tkwi problem znalezienia wykonawcy. Dodał, że z całą 

pewnością pieniędzy z Polskiego Ładu nie oddamy i pomnik powstanie. Mówiła, że jest plan 

prac komisji, który nie jest sztywno określony, więc jeżeli radni opozycyjni maja jakieś uwagi 

do planu to zawsze mogą wnieść swoją inicjatywę do rady. Mówiła, że nadzór inwestorski jest 

wymogiem regulaminu do Polskiego Ładu. Poinformowała, że otwarcie i wyświęcenie GOK 

odbędzie się 24 czerwca 2023 roku.  

Sekretarz Gminy odpowiedział, że co do wydzierżawienia przystanku w Boćkach jesteśmy w 

kontakcie z radca prawnym po to żeby zostały zachowane wszelkie prawa i zapisy umowy, 

które po zakończeniu dzierżawy nie obciążą gminy dodatkowymi kosztami na rzecz inwestora 

a i inwestor nie będzie stratny. Radna Krystyna Piotrowska powiedziała, że 4 miesiące 

wnioskodawca nie otrzymał odpowiedzi. Było kategorycznie powiedziane że proszę na piśmie 

przygotować przetarg, dlaczego to nie zostało zrobione. 

12:11 radny Wojciech Wierciński opuścił obrady sesji. 

Wójt Gminy zabrała głos wyjaśniając, że wszystko musi być wg przepisów prawa. 

12:12 radny Paweł Zambrowski opuścił obrady sesji. 



9 
 

Dyskusja w sprawie wydzierżawienia przystanku. 

Pan Adam Król powiedział, że praktycznie wszystkie budynki gminne zostały wyprzedane a 

teraz sprzedaż tego przystanku robi tak wiele problemów. Następnie mówił, że na jednej z 

poprzednich komisji była mowa, że nawet do tej oczyszczalni ścieków można w umiarkowanej 

ilości przywozić szambo i chyba nie potrzeba inwestycji rzędu 20 mln zł. Mówił też , że gmina 

powinna użyczyć radcy prawnego dla mieszkańców, on im pomoże pod względem prawnym a 

gmina za to zapłaci. Radny dopytywał dlaczego z Polskiego Ładu na termomodernizację szkoły 

otrzymano 5 mln zł a kosztorys wynosił 7,7 mln zł. Wójt Gminy wyjaśniła, że w Polskim Ładzie 

pułap kwotowy był do 5mln zł na inwestycję i 5 % wkładu własnego i jeżeli 

zawnioskowalibyśmy więcej to byśmy tych pieniędzy nie otrzymali. 

12:22 radny Jarosław Matwiejuk opuścił obrady sesji. 

Pani Milena Pryzowicz wyjaśniła, że gruz i pustaki można wywieźć pod cmentarz a do PSZOK 

można przywieźć np. panele itp. Nawiązała do tematu ścieków biodegradowalnych. 

Powiedziała, że kontaktowała się z pracownikiem Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska i nie ma czegoś takiego jak ścieki biodegradowalne w tym artykule ustawy Prawo 

Wodne nie ma słowa biodegradowalne. Podkreśliła, że żeby móc wykorzystać ścieki 

komunalne trzeba spełnić określone warunki, mieć określone wyniki badań. A co do nazywania 

pomników przyrody i użytków ekologicznych to zorganizujemy komisję wyjazdową, na której 

postaramy się zobaczyć jak one wyglądają i gdzie są położone. 

Pan Waldemar Rynans powiedział, że w dużych gminach są dyżury prawnika, gdzie każdy 

mieszkaniec może przyjść i za darmo zasięgnąć porady prawnej. Mówił, że jeżeli nie jest się w 

stanie udzielić w terminie odpowiedzi to wystosowuje się pismo, informujące że ze względu na 

zawiłość sprawy zostanie rozpatrzone w terminie późniejszym. 

Pan Adam Król przytoczył z internetu definicję ścieków bytowych i powiedział, że te kwestię 

należy wyjaśnić czy biodegradowalne i biologiczne to to samo. 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji Przewodnicząca zamknęła obrady. 

Protokołował: Magdalena Kozłowska 

Przewodniczący Rady Gminy 

       Małgorzata Jóźwiak 

 

 

 

 

 

 

 

 



10 
 

Załącznik nr 1 do Protokołu XXXVI sesji Rady Gminy Boćki z dnia 25.05.2023 r. Głosowanie ręczne – jawne. 

Lp Nazwisko  

i imię 

 

Porząde

k obr. 

Protokó

ł z 

XXXV 

sesji 

XXXVI/223/20

23 

XXXVI/224/20

23 

XXXVI/225/20

23 

XXXVI/226/20

23 

XXXVI/227/20

23 

XXXVI/228/20

23 

1. Koptewicz 

Walentyna 

za za za za za za za za 

2. Wiercińska 

Iwona 

za za za za za za za za 

3. Jurkowicz 

Marta Anna 

za za za za za za za za 

4. Zawadzki 

Piotr 

za za za za za za za za 

5. Skomorows

ki Marek 

za za za za za za za za 

6. Zalewska 

Katarzyna 

za za za za za za za za 

7. Król Adam Wstrzym

ał się 

za za za za za Wstrzymał się za 

8. Piotrowska 

Krystyna 

za za za za za za za za 

9. Jakimiuk 

Anatol 

za za za za za za za za 
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10 Chmur 

Eugeniusz 

Nie 

głosował 

Nie 

głosowa

ł 

Nie głosował Nie głosował Nie głosował Nie głosował Nie głosował Nie głosował 

11

. 

Matwiejuk 

Jarosław 

za za za za za za za za 

12 Wierciński 

Wojciech 

za za za za za za za za 

13 Zambrowski 

Paweł 

za za za za za za za za 

14 Jóźwiak 

Małgorzata 

za za za za za za za za 

       

15. 

Lipiński 

Zbigniew 

za za za za za za za za 

 

 

 

 

   

 

 

 


